
D. 2022.11.02, bestyrelsesmøde  
  

Hvor:        Hurlumhejhuset, Vidtskuevej 31          

Hvornår:   Fra kl. 17.15 til kl. 19.15  

Hvem:       

Forældrerepræsentanter Deltagere: 

• Christian Wulff Colmorn, Børnehuset Grundtvigsvej   

• Helle Sørensen, Børnehuset Moltkesvej  

• Mette Franck Højbjerg Mathiasen, DII Tumlehuset  

• Lotte Lind Larsen, Østerbo Vuggestue og Børnehave  

• Josefine Baden, DII Hurlumhejhuset    

• Ingen repræsentant Børnehuset Vidtskue  

 

Afbud fra: 

• Maria Bach Jensen, Børnehuset Vilhelm Becks Vej  

• Anastasija Horneman, Vuggestuen Bjørnbaksvej 

• Christine Stengaard Pedersen, Børnehuset Fredensvang        
 

Medarbejderrepræsentanter:  

• Marlene Ostenfeldt Mark Madsen, DII Hurlumhejhuset   

• Nete Graugaard, Børnehuset Moltkesvej 
 

Dagtilbudsleder: Lisbeth Skjøttgaard  

Referent: Josefine                                 

 
 
Dagsorden:  
Kl. 17.15-17.30:  

1) Pædagogisk læringsmiljø i Hurlumhejhuset 

• Fortælling om Hurlumhejhusets valg af pædagogiske læringsmiljøer ved medarbejder fra 

Hurlumhejhuset. 

 
Kl. 17.30-17.45: 

1) Orientering vedr. læringssamtalen i slutningen af oktober 

• Lisbeth og Lotte fortæller om læringssamtalen 
 
Deltaget i kursus vedr. læringssamtalen 
Siden 2020 er der færre børn, der har sproglige problemer. Der er en progression fra 2020 – 2022.  
 
DSA børn skal der være fokus på, da de på nogle områder har dårligere sprogudvikling end etnisk danske 
børn og med alderen bliver gabet større.  
Handling: Hvordan kan der arbejdes bedre med forældre til DSA børn. Kan der arbejdes på hjemmebesøg, 
inddragelse af sundhedsplejerske mv. (Daginstitutioner i Vest anvender denne form).  



Der er behov for at se, hvordan børnene fordeler sig i institutionerne samt se, hvordan der evt. arbejdes i 
de forskellige institutioner på, hvordan familien inddrages. 
 
Der skal indhentes viden og herefter skal der tages stilling til, hvordan der arbejdes i evt. få institutioner i 
dagtilbuddet.  
 
Til næste læringssamtale, der afholdes i september 2023 vil det være en god ide, at der er flere 
medarbejdere og forældre med.   
 

 
Kl. 17.45-18.00: 

1) Kort info om ”Børns tidlige sprog” 

• Der er udleveret folder til alle forældre. 
 
Alle medarbejdere i dagtilbuddet skal have et boost ift., hvordan de hjælper børnene godt på vej sprogligt. 
Medarbejderne får gode redskaber med, som der bliver taget med i praksis med børnene. Medarbejderne 
oplever, at der er kommet mere fokus og et mindset på at øve sig og der er kommet mere af det i 
hverdagen.  
Der er fra starten af forløbet lavet videoer af personale og dette vil også blive gjort i slutningen mhp., om 
der er sket en udvikling.  
 
Kl. 18.00-18.45: 

1) Økonomi 

• Forventet regnskab 2022 

• Budget 2023 med udgangspunkt i bestyrelsens principper 

• Budget 2023, besparelser og bestyrelsens høringssvar  
 
Budget 2022 

• Der er en rigtig fin økonomi – da dagtilbuddet sidste år 2021 kom ud med overskud, er der 

kalkuleret med at forbruge omk. 1 mill af det.  

• Nogle penge er gået til vikarer ifm. kompetenceudvikling og andet går til renovering af Østerbo og 

Tumlehuset.  
 
Budget 2023 med udgangspunkt i bestyrelsens principper 

• Principperne godkendes af bestyrelsen 
  
Budget 2023, besparelser og bestyrelsens høringssvar 

• Det afventes om der er én fra bestyrelsen, der vil lave et høringssvar.  
 
 
 
Kl. 18.45-19.00: 

1) Eftermiddagsmad 

• Snak med udgangspunkt i bilag fra forvaltningen mht. hvilke muligheder der er for hjælp til 

styring af separat ordning til eftermiddagsmad. 
 

• Østerbo laver en afstemning blandt forældre på et beløb på 100 – 150 kr. Hvis flertallet er ja, så 

skal alle indbetale og indgå i ordningen. Beløbet er sat så højt, så det formentlig vil kunne 

dække for de få, der ikke formår at betale. Hvis det går igennem vil der blive lavet en 

foreningskonto og der er snakket med Rice Wood om levering af frugt og brød.  



 

• Lisbeth påpeger vigtigheden af, at ordningen ikke skal gøre, at der er nogle børn, der bliver 

ekskluderet og ikke kan være med i ordningen.  

 

• Afvent eventuelle afstemninger til efter afstemning om frokostordning, så det ikke bliver 

blandet sammen.  

 
  
Kl. 19.00-19.15: 

1) Evt. 
 

• Monas har opsagt deres kontrakt fra 01.01.2023 og der arbejdes på højtryk for at finde ny 

leverandør 

• Der er stilling på pædagogisk leder til Vidtskuevej – del gerne med alle, der kunne have 

interesse.  

• Pæd.leder Mia Stein fra Moltkesvej har opsagt sin stilling. Mia skal være dagtilbudsleder i 

Skåde-Højbjerg Dagtilbud. Nete Graugaard fra Moltkesvej bliver konstitueret pæd.leder for en 

periode. I løbet af foråret vil der søges efter en pæd.leder.  

• Lisbeth har fået ansat en kommunikationsmedarbejder 15 timer om ugen. 

Kommunikationsmedarbejderen deles med et andet dagtilbud.  
 
Mange hilsner  
Lotte og Lisbeth  


